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Please select your preferred language.
Veuillez sélectionner votre langue de préférence.
Please select your preferred language.Veuillez sélectionner votre langue de préférence.
PROTECTED B (when completed)
Unclassified
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Office official signature (logo)—Office of the Auditor General of Canada
Complaint or Allegation Form
Request for Refund
This form is intended for submitting only a complaint or allegation related to a perceived failure of the Office of the Auditor General of Canada (OAG) to perform a performance audit, a financial audit, or a special examination in compliance with
• professional standards
• legal and/or regulatory requirements
• the OAG system of quality management
Submit completed forms by mail or email to:
Office of the Auditor General of Canada
240 Sparks Street
Ottawa, Ontario
K1A 0G6
Attention: Complaints and Allegations
complaints-plaintes@oag-bvg.gc.ca
Part I—General Contact Information
Part II—Requester Section
Address where you would like to be contacted (does not have to be your work address):
This section to be completed by the requester.
Official language of choice for correspondence: 
Part II—Information about your Complaint or Allegation
Part III—Approval pursuant to section 34 of the FAA
A complaint or allegation is related to a perceived failure of the Office of the Auditor General of Canada (OAG) to perform a performance audit, a financial audit, or a special examination in compliance with
• professional standards
• legal and/or regulatory requirements
• the OAG system of quality management
This section to be completed by the requester.
1. Using your own words, while keeping in mind the definition of complaint and allegation above, please describe the situation. Include:
Who (name and title) you believe failed to perform an audit in compliance with professional standards, legal and/or regulatory requirements, or the OAG system of quality management
Which audit
What your specific complaint or allegation is
When
Description of purchase
2. Do you have documentation or evidence to support your allegations?
You may attach supporting documentation or additional information if necessary. To ensure a timely review of your complaint or allegation, provide only documentation that supports your complaint or allegation, specifying which portion you deem relevant to the complaint or allegation.
This section to be completed by the requester.
Part III—Declaration
Part III—Approval pursuant to section 34 of the FAA
I declare that all the information provided is true and accurate to the best of my knowledge.  I understand that it is my responsibility to provide the Office of the Auditor General of Canada with all the information required by this form, and to attach to this form any relevant documentation.
Description of purchase
NOTE: By submitting the Complaint or Allegation Form, you are authorizing the Office of the Auditor General of Canada to collect your personal information.
Description of purchase
PROTÉGÉ B (lorsque rempli)
PROTÉGÉ A (une fois complété)
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Signature officielle du bureau (logo) — Bureau du vérificateur général du Canada
Formulaire de plainte ou d’allégation
Request for Refund
Le présent formulaire doit être utilisé uniquement pour soumettre une plainte ou une allégation par une plaignanteou un plaignant si celle-ci ou celui-ci estime que le Bureau du vérificateur général du Canada (BVG), dans sa façon de mener un audit de performance, un audit des états financiers ou un examen spécial, n’a pas respecté: 
• les normes professionnelles;
• les exigences légales ou réglementaires;
• le système de gestion de la qualité du BVG.
Veuillez soumettre les formulaires remplis par la poste ou par courriel à l’unedes adresses suivantes :
Bureau du vérificateur général du Canada 
240, rue Sparks 
Ottawa (Ontario) 
K1A 0G6
À l’intention des plaintes et des allégations
complaints-plaintes@oag-bvg.gc.ca
Partie I—Renseignements généraux
Part II—Requester Section
Adresse à laquelle vous souhaitez recevoir les communications (pas nécessairement l’adresse de votre lieu de travail) :
This section to be completed by the requester.
Langue officielle de choix pour la correspondance : 
Partie II—Information sur votre plainte ou allégation
Part III—Approval pursuant to section 34 of the FAA
Une plainte ou une allégation concerne un non respect perçu du Bureau du vérificateur général du Canada (BVG), dans sa façon de mener un audit de performance, un audit des états financiers ou un examen spécial, à l’égard des éléments ci après : 
• les normes professionnelles;
• les exigences légales ou réglementaires;
• le système de gestion de la qualité du BVG.
This section to be completed by the requester.
1. Décrivez la situation dans vos propres mots, tout en gardant à l’esprit la définition d’une plainte et d’une allégation présentée ci-dessus. Indiquez : 
qui (nom et titre), selon vous, n’a pas effectué un audit conformément aux normes professionnelles, aux exigences légales ou réglementaires ou au système de gestion de la qualité du BVG;
de quel audit il s’agit;
quelle est la nature de votre plainte ou de votre allégation;
quand la situation s’est produite.
Description of purchase
2. Avez-vous des documents ou des éléments probants pour appuyer vos allégations? 
Vous pouvez joindre des documents à l’appui ou de l’information supplémentaire si nécessaire. Pour assurer un examen rapide de votre plainte ou allégation, ne fournissez que les documents qui étayent votre plainte ou votre allégation, en précisant la section que vous jugez pertinente pour la plainte ou l’allégation.
This section to be completed by the requester.
Partie III—Déclaration 
Part III—Approval pursuant to section 34 of the FAA
Je déclare que tous les renseignements fournis sont, à ma connaissance, exacts et précis.  Je comprends que j’ai la responsabilité de fournir au Bureau du vérificateur général du Canada tous les renseignements demandés dans ce formulaire et de joindre au formulaire tous les documents pertinents.
Description of purchase
REMARQUE : En soumettant le formulaire de plainte ou d’allégation, vous autorisez le Bureau du vérificateur général du Canada à recueillir vos renseignements personnels.
Description of purchase
OAG-BVG
Complaint or Allegation Form—Formulaire de plainte ou d’allégation
null
	English: 
	French: 
	Client: Français
	Enter your full name: 
	Enter your title: 
	Enter your team name: 
	Enter your title: 
	Enter your team name: 
	Enter your title: 
	Enter your full name: 
	Enter your title: 
	Enter your title: 
	Enter your team name: 
	Enter your title: 
	Include the context or background of the issue. Remember to mention who what when where and why.: 
	ENG: 
	FRE: 
	Signature: 



